

PROSIDING

**KOLOKIUM PENYELIDIKAN SISWAZAH 2019
(KOPSIS '19)**

**PASCA SISWAZAH: PEMANGKIN
PENYELIDIKAN DAN INOVASI**

PROSIDING

**KOLOKIUUM PENYELIDIKAN SISWAZAH 2019
(KOPSIS '19)**

**PASCA SISWAZAH: PEMANGKIN
PENYELIDIKAN DAN INOVASI**

**INSTITUT PENGAJIAN SISWAZAH
KOLEJ UNIVERSITI ISLAM MELAKA**

PROSIDING

**PASCA SISWAZAH: PEMANGKIN
PENYELIDIKAN DAN INOVASI**

14 NOVEMBER 2019

**INSTITUT PENGAJIAN SISWAZAH
KOLEJ UNIVERSITI ISLAM MELAKA**

PENASIHAT

Datuk Prof. Dr. Hj. Md Radzai bin Said

EDITOR

Dr. Khairul Azhar bin Meerangani

En. Ahmad Faqih bin Ibrahim

En. Nor Asree bin Mohd Noh

En. Muhammad Hilmi bin Mat Johar

PENILAI

Prof Madya Dr Mohd Yusof bin Abdullah

Ts Dr Yuseni bin Ab Wahab

Dr Abdul Mutalib bin Mohamed Azim

Dr Mohd Nazli bin Omar

Dr Mohd Azam bin Yahya

Dr. Mohd Afendi bin Daud

Dr. Suhaya binti Deraman

Dr. Mohd Sufiean bin Hassan

PROSIDING

KOLOKIUUM PENYELIDIKAN SISWAZAH 2019 (KOPSIS '19)

PASCA SISWAZAH: PEMANGKIN PENYELIDIKAN DAN INOVASI

Hak Cipta Kolej Universiti Islam Melaka, 2019
Tidak boleh diterbitkan semula tanpa kebenaran.
Hak cipta Terpelihara.

Penerbit
Kolej Universiti Islam Melaka
Batu 28, Kuala Sungai Baru
78200 Melaka
+606-3878420 / +606-3878368

KANDUNGAN	i
PENGANTAR	iv
TEMA 1 : KEPIMPINAN DAN PENGURUSAN	
Pengaruh Kriteria Personal, Kriteria Latihan Dan Kriteria Situasi Terhadap Motivasi Latihan Pelatih Di Perbadanan Hal Ehwal Bekas Angkatan Tentera (PERHEBAT)	1
Siti Zuliana Md Zuki, Siti Fardaniah Abdul Aziz dan Muhammad Yasin Omar Mokhtar	
Masalah Disiplin Pelajar : Tinjauan Dan Cadangan	12
Muslihah Mazlan dan Siti Nur Afiqah Shafie	
Academic Integrity: Determining the Significant Influence among Students in Private Higher Education Institutions	22
Nur Asyikeen Kamarudin , Fazlinda Hamzah , Mohd Azlan Shah Sharifudin dan Anuar Sopian	
Patients Satisfaction Towards Quality Of Care: A Study In Private Hospitals At Klang Valley	28
Siti Noraini Latif dan Zulhan Othman	
Transformasi Kurikulum Pengajian Tinggi Islam Di Malaysia: Pengalaman APIUM Dari Tahun 1981-2019	34
Ruzman Md Noor, Mahmood Zuhdi Hj Ab Majid, Mohd Anuar Ramli dan Saiful Islam Nor Mohd Zulkarnain	
Analisis Laluan: Tanggungjawab Sebagai Faktor Perantara dalam Hubungan Persekitaran dengan Identiti Pencapaian Remaja	41
Ahmad Fuad Mohamad Amin, Ahmad Zaki Mohamad Amin, Ruslin Amir dan Saemah Rahman	
Attitudes Towards Caring For Dying Patient Among Nursing Student In Melaka	49
Saadiyah Ridzuaniah Abu Hassan Ashaari	
Prosedur Perbicaraan Dan Kebolehterimaan Kesaksian Dalam Menjatuhkan Hukuman Di Mahkamah Syariah	69
Tuan Nurhafiza Raja Abdul Aziz, Taufiq A. Rashid, Muhammad Hilmi Mat Johar dan Ahmad Faqih Ibrahim	
TEMA 2 : SEJARAH DAN PEMBANGUNAN MANUSIA	
Syed Abdullah Hamid Al-Edrus: Perjalanan Sebagai Penulis, Penerbit Dan Pengasas Qalam	78
Mohd Shahrul Azha Mohd Sharif dan Dr. Arba'iyah Mohd Noor	
Pengaruh Personaliti Dan Nilai Jati Diri Terhadap Orientasi Motivasi Pencapaian Dalam Kalangan Calon Kakitangan Akademik Universiti Kebangsaan Malaysia	90
Sariyah Abdullah , Fatimahwati Halim dan Muhammad Yasin Omar Mokhtar	

Akhlaq Dan Karomah Muallim Haji Wahid	103
Azmi Budin	
Tahap Tingkahlaku Kewargaan Organisasi (TKO) Dalam Kalangan Pensyarah Kolej Universiti Islam Melaka	110
Muhammad Yasin Omar Mokhtar, Siti Marhamah Kamarul Arifain dan Mohd Firdaus Mohd Isa	
Pembangunan Komuniti Asli dari Perspektif Akademia	120
Abdul Ghafar Don, Badlihisam Mohd Nasir dan Ahmad Faqih Ibrahim	
Cabaran Revolusi Industri 4.0 (IR 4.0) Dalam Konteks Mahasiswa: Analisis Menurut Perspektif Islam	125
Muhammad Hilmi Mat Johar, Adam Badhrulhisham dan Taufiq A. Rashid	
A Look at Croele Languages in Melaka: Can They Continue to Survive?	133
Fazlinda Hamzah, Mohd Azlan Shah Sharifudin, Nur Asyikeen Kamarudin dan Anuar Sopian	
Hubungan Kesultanan Melayu Melaka Dengan Daulah Turki Uthmaniyah dan Kesenambungannya Selepas Penjajahan	140
Syaimak Ismail dan Mohd Firdaus Isa	
TEMA 3 : PENGAJIAN ISLAM KONTEMPORARI	
Metodologi Kajian Hukum Islam Dengan Integrasi Kaedah Penyelidikan Kualitatif Semasa: Satu Sorotan	150
Muhammad Ikhlas Rosele dan Muhammad Safwan Harun	
Pendekatan Al-Shaykh Muḥammad ‘Awwāmah Dalam Mendepani Golongan Rigid Terhadap Hadith Ḍa‘if: Satu Analisis	157
Khadher Ahmad dan Ibrahim Adham Mohd Rokhibi	
Hadith Anjuran Menutup Bekas Makanan Dan Minuman Sebagai Instrumen Pematuhan Halalan Tayyiban	169
Mohd Farhan Md Ariffin, Syed Mohd Jeffri Syed Jaafar, Mohd Izzat Abd Shukur	
Hak-Hak Keistimewaan Kaum Melayu Di Malaysia: Analisis Berdasarkan Perspektif Islam	179
Muhammad Afifi Abdul Hamid dan Raja Hisyamudin Raja Sulong	
Revolusi Industri 4.0 Dan Potensinya Terhadap Industri Halal	185
Mohd Anuar Ramli	
Konsep Bejana Dari Perspektif Hukum Islam: Satu Pandangan Hukum	197
Norhidayah Pauzi, Sa’adan Man dan Syed Mohd Jeffri Syed Jaafar	
“Tarian Ravers” Menurut Perspektif Hukum Islam	203
Nurul Nabilah Halmi, Syed Mohd Jeffri Syed Jaafar, Mohd Anuar Ramli, Nurhidayah Pauzi dan Mohd Farhan Md Ariffin	

Manhaj Imam Muslim Dalam Penyusunan Karya Al-Musnad Al-Sahih	222
Ibrahim Adham Mohd Rokhibi, Khadher Ahmad dan Mohd Farhan Md Ariffin	
Isu Caj Tersembunyi Dalam Jual Beli Tiket Penerbangan: Analisis Dari Perspektif Hukum Islam	231
Muhammad Izzul Syahmi Zulkepli dan Mohammad Taqiuddin Mohamad	

TEMA 4 : MEDIA DAN KOMUNIKASI

Analisis Kontrasif Tasybih Dan Istia'rah Dengan Simile Dan Metafora	237
Siti Fatimah Radzi dan Harun Baharudin	
Penyertaan Belia Dalam Program Keusahawanan Sosial Melalui Literasi Digital Meningkatkan Kemahiran Komunikasi	246
Siti Zakiah Abu Bakar dan Nurena Abdullah	
Design A New Mobile Apps For E-Learning: Introduction To International Business Course	254
Nurena Abdullah, Emilya Zurda dan Zaihan Haron	
Investigating Humour Appreciation Among ESL Learners	261
Nursyafiqah Zabidin, Nor Afifa Nordin, Nurul Fatinah Dellah, Mimihayu Md Yusof dan Wan Effa Jaapar	
Aplikasi Forensik Halal Dalam Penentuan Kandungan Produk Makanan Bagi Menangani Jenayah Berkaitan Makanan Halal	271
Muhammad Ali Mukhtar Abu Bakar dan Mohd Anuar Ramli	
Pemilihan Premis Makanan Dalam Kalangan Melayu Muslim Bandar: Satu Kajian Literatur	278
Hazwani Kamarudin, Norhidayah Pauzi, Syed Mohd Jeffri Syed Jaafar dan Saadan Man	
Assessing UITM Students' Speaking Anxiety In English Oral Presentations	284
Nurul Fatinah Dellah, Nursyafiqah Zabidin, Nor Afifa Nordin, Farah Hana Amanah, Mohd Amirul Atan	
Penggunaan Media Baharu Sebagai Medium Komunikasi Menurut Perspektif Islam: Isu Dan Etika	292
Muhammad Taufik Md Sharipp, S. Salahudin Suyurno dan Juritah Misman	
Keusahawanan Sebagai Satu Cabang Kerjaya: Perspektif Pelajar Dan Graduan IPT	301
Noorizda Emellia Mohd Aziz, Maryam Mohd Esa dan Norazman Harun	

PENGANTAR

Bismillahirrahmanirrahim....

Alhamdulillah, segala puji bagi Allah SWT kerana dengan izin-Nya Kolej Universiti Islam Melaka (KUIM) dapat terus memperbaiki dan meningkatkan status ke tahap yang sama seperti universiti berprestij lain di Malaysia. Kolokium Penyelidikan Siswazah Kebangsaan 2019 (KOPSIS '19) ini merupakan satu inisiatif Institut Pengajian Siswazah (IPS) dalam usaha memantapkan dan menyuburkan bidang penyelidikan khususnya dalam kalangan para pelajar Ijazah Tinggi. Ia diharapkan dapat berperanan sebagai platform perkongsian hasil penyelidikan kepada warga penyelidik yang lain selain menjadi medan pertukaran pandangan dan idea bagi meningkatkan kualiti penyelidikan masing-masing. Kolokium kali pertama ini telah menghimpunkan seramai 43 penyelidik yang mengumpulkan isu-isu terkini serta informasi berdasarkan empat sub-tema iaitu Kepimpinan dan Pengurusan, Sejarah dan Pembangunan Manusia, Pengajian Islam Kontemporari serta Media dan Komunikasi.

Justeru, tinggi harapan pihak IPS agar hasil penyelidikan yang dimanfaatkan daripada kertas-kertas pembentangan dapat meluaskan perspektif para penyelidik mengenai kepelbagaian isu dan penyelesaian dalam proses pembangunan kajian. Di samping itu, hasil kajian ini juga boleh digunakan dalam semua individu untuk mengembangkan diri dan dapat membawa perubahan dalam agama, keluarga, masyarakat dan negara. Akhir kata, kami merakamkan setinggi-tinggi penghargaan buat semua pihak yang terlibat dalam menjayakan Kolokium Penyelidikan Siswazah Kebangsaan 2019. Adalah menjadi harapan bahawa matlamat seminar ini dapat dicapai dan akan memberikan sumbangan yang berharga kepada masyarakat khususnya para penyelidik di peringkat Ijazah Tinggi.

Sekian, terima kasih.

"MELAKA BERWIBAWA"

"PINTAR, HIJAU, BERSIH"

"WASATIYYAH, BERILMU, BERINTEGRITI"